

ဆေးဂူဝ်ဂူဝ်;

# ဧကးဂၢင် ဂၢခၢ်ဂိုတ်းတိုက်း ဧလး ဖှိုင်းပိုင်ဖှိုတ်,တၢရး- လိပ်;ဂိုခၢ်းတူလှ်း ခပ်.မံာ်ထူဝ်းခၢဝ်း ခင်းခၢ်.ဂၢခၢ်ငမ်းယၢ်ခၢ်မိုင်းမၢခၢ်း

ခူင်းဂၢခၢ်ခူခၢ်.ခူ.ခပ်.မံာ်ထူဝ်းခၢဝ်းမိုင်းမၢခၢ်း (MIARP)

Ashley South, Tim Schroeder, Kim Jolliffe, Mi Kun Chan Non, Sa Shine,  
Susanne Kempel, Axel Schroeder and Naw Wah Shee Mu



JOINT PEACE FUND



covenant consult



သုခင်၊လိပ်ခပ် ပီခင်ငဝ်းဂခင်း တၢ၊ဂခင်းလွံးသၢင်းပခင် ဂူခင်းမိုင်း ခခမ်လှိုင်သေ ဂခင်းကုပ်.ပိုင်, ငလး; ငလး;ခရးတီး; လှိုင်ပွင်ထိုင်;ခပ် ခခမ်ယဝ်။

ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်း ခခင်းမိုင်းမခင်း ကမ်,ပီခင်တၢင်းဂခင်း ထိုင်းဂုမ်း.ထုမ်းယှို,ခပ် ကပ်ဝံ.ခရးဂခင်းကုပ်.ပိုင်, ခခင်းပိုခင်းတီး; ကခင်းခပ်ပဂ်းသၢင်းဂုမ်းဂခမ်ဝံ.ခခင်း.။ ဂူမ်းမိုင်းဂခင်း တၢင်းထုမ်းတူင်,ဂူင်းဂူခင်းခပ်သေ လံးဂိုတ်းဂခင်းလွံးသၢင်းမး; ဂူင်း ဂူင်းခွာင်ခွာင် ပီးယၢင်းခၢင်းဂိုင်း။ ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်း တီးမိုင်းမခင်း လိင်,ထၢခင်း ဝခင်းကွၢ်, ထိုင်.ခခင်း, ခွင်,သီ,ကပ်ခိုခင်းထိုင်;တံး (RCSS)။ ဂူမ်းတုမ်းထိုင်.ထၢတ်; ယၢင်းယှို, (KNU) ငလး; တၢင်း ပု,တီး,မိုင်းမွခင်းမွ, (NMSP) ခပ်ခခမ်. မိုခင်းဝံ.တၢင်း လှိုင်ပွင်ထိုင်; ခခင်းပိုခင်းတီး;ကွခင်း,ခပ် (ခရးလိခင်းဂိုတ်းတိုင်း) ခခင်းယဝ်။ ခခမ်ငလး; မီးကျေးတၢ၊ သုမ်,ဂုမ်းဝံ.တၢခင်း,တၢခင်း,သေ ခပ်ပခင်လံး; ဂခင်းလွံးသၢင်းဂုမ်း;ခခင်း; ခခင်းပိုခင်းတီး; တိုတ်းထုမ်းလိခင်းလိခင်း 'ဂခင်းကုပ်.ပိုင်, လေး;ငလး;ဂခင်းဝံ.' တၢင်းလှိုင် ပွင်ထိုင်; ကိတ်,တၢင်းတပ်.သိုင်းမိုင်းမခင်း။ တူင်ယၢင်း,မခင်းထုမ်း- ထုမ်းသိုင်းလၢင်း ခိုင်း သၢမ်းထုမ်းခခမ်. ကုပ်.ပိုင်, ဂမ်.ထီမ်ဝံ. ဂူင်းဂိုခင်း 2,000 လင်လှိုင်။ တီးခခင်း ပွင်သွခင်းဝံ.တၢင်း ဂူမ်းလၢတ်;ထၢင်းခိုင်း ခခင်း,ဂိုဝ်လုဂ်းကွခင်း,ခပ်တေမီးတိုင်း.တၢင်း ပံးပထု,ထု, လံးခခင်း.။ ဂူမ်းမိုင်းဂခင်းတၢင်း ထုမ်းတူင်,ဂူင်းဂူခင်း ခခင်းပိုခင်းတီး;သေ ဂိုတ်းသၢင်းပု; ဂခင်းလွံးသၢင်း; ပံးယူ,လီ၊ ဂခင်းတတင်းသီခခမ် ကိတ်,တၢင်း ဂခင်းတၢင်း, မိတ်;ယူ,ယဝ်။<sup>2</sup>

ခခင်းပိုခင်းတီး; ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်းထိုင်;ပံ,လှိုင်လံးမိုင်း; ထိုင်းတိုင်းပီခင်ပၢင်တိုင်း ဂခင်းယူ,ခခင်းကျေး; လံးဂူခင်း မီးဝံ.ခပ်.မံထိုင်.ခခမ်ယူ,ယဝ်။ တူင်ယၢင်း,ထုမ်း- ခခင်း ထေးမိုင်းခၢင် ငလး; မိုင်းတံးပွတ်းဂူင်,ခခင်း. မုတ်.ထုမ်းသၢင်းကျေးခၢင် (KIO) ငလး; ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်းတၢင်း,ထုမ်းခပ် လံးကုပ်.ပိုင်,ဝံ. ခခင်းပိုခင်းတီး; ဗေ,လင် တိုင်း ခရးသိုင်း ကခင်းတိုင်း.လှိုင်,မံ,ဝံ.ခခင်းယူ,ယဝ်။ တီးခခင်းခခမ်. သင်တု; ငိုခင်းတွင်း ခွင်းခွင် ကမ်,ဂုမ်း,ထုခင်း; ပေးခခင်းထိုင် တေလံးမီး; ဂခင်းတၢ၊ဂူပ်,ဂူ,သံထုတ် ပုခင်းတၢ၊ ဂူခင်းခံ.ပံးယူ,သၢင်းခခင်းမိုင်း (IDPs) ငလး;တၢင်း တူင်,ဂူင်းဂူခင်းတၢင်း,ထိုင်; ကခင်း မီးလွင်းယူပ်;ထုမ်းတၢင်းခခမ်ခခင်း.။

**တီးခခမ်. တေမီးခေးကၢင်း;ပိုင်လှိုင် သၢမ်းခေး ကခင်းတေဂမ်.ယွင်ပခင်လံး; 'ခပ်.မံထုတ်;ခၢင်း' ခခမ်.-**

1. ခပ်.မံထုတ်;ခၢင်း ကခင်းလိတီး;သုတ်းခခမ်. တေလွံးထီမ်ပခင်လံး; ခခင်း,ဂိုဝ် တေလံး; မး; ဗွခင်းဂခင်း ကခင်းလိတီး;သုတ်း ပုခင်းတၢ၊ တူင်,ဂူင်းဂူခင်း ထိုင်းမီးတၢင်း ယူပ်;ယွမ်းခခမ်။ ထိုင်းလံးထုတ်,ပီခင်း.ကွၢ်,ဝံ.သေ လံးယူ,သၢင်းဝံ. ခခင်းပိုခင်းတီး; ပီခင်းသိုင်းပီခင်းသိုင်းခခင်း.။ ဗူဝ်,တေ ပီခင်း,လိဂ်းလံး;ပီတီး; ဂူင်းပခင်း,၊ တၢ၊ ထုတ်,လီဂမ်.လွံးပခင် ယူင်.ဂခင်း ကခင်းလံး;မီးဝံ.ထု;ခခင်း. လုလု;လွင်းလွဲလွင်း ခခင်းခခမ်. လီဂူပ်.ဂူခင်းထိုင်တု; ပီခင်းလံး;ဂခင်းလိတီး;သုတ်း ခခမ်ယဝ်။ (လံး;ခပ်; ထုမ်း 'တွင်းထုမ်းဂူမ်းဂူမ်းထုမ်းထုမ်း')။ တူင်ယၢင်း,မခင်း ခခင်း,ဂိုဝ် တေပီခင်းမး;လံး; ခခင်း,လှိုင်ပွင်ထိုင်; ယှိုင်းကခင်းဝံ.- တၢင်းခခမ် လုဂ်းကွခင်း,မး;ခိုခင်းဂိုခင်း; လွင်းလုလွမ်းထုတ်းထိုင် ပံးယူ,လီ ငလး; လွင်းမုခင်းလိခင်း တၢင်း,ပိုင်, ထိုင်းခခမ်.

2 ဂူမ်းကျေး ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်းလိဂ်း.လိဂ်း.ကွခင်း,ခပ် ခခင်းမိုင်းခခမ်. ဂုမ်းဂမ်ခေးလိခင်းလိဂ်း.လိဂ်း.ကွခင်း,သေ ထုမ်းဂခင်းကုပ်.ပိုင်, ငလး; ဂခင်းလွံးသၢင်းဂူခင်းမိုင်း ကိတ်;ကွခင်း,ယူ,ဂူင်းဗူမခင်း.။

ငတေ. ကိတ်ဝံ.ခခိုင် ခရးဂခင်း ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်း; ငလး; ထုမ်းတူင်,ဂူင်းဂူခင်း ထိုင်းပွင် ပီခင်းလံး;ခခင်း.ယဝ်.။ တီးဂခင်း 3 ခခမ်. ပိုတ်,ခခေဝံ.တု; ဂိတ်,ဂပ်; ဂခင်း ထိုင်.ခခင်း,ခခမ်ခခမ်. တေလံး;ဂိုတ်းဂိုဝ် ဂပ်;သၢခင်းဂခင်းတၢင်း ထုမ်းဂိတ်,ခွင်.ခပ် ဂိုတ်းသၢင်းဂူ,ခခင်း.။ ငလး;တၢင်း ခရးဂခင်းခိုင်း.ခပ်. တတင်းဂၢင်ခပ်;မး;ထိုင်း ခခင်း.။

2. ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်း ခခင်းမိုင်းမခင်း ဂမ်;ပု;ခခမ် (ပု;ထုမ်းထိုင်းလှိုင်လံး;မိုင်း ကိတ်,တၢင်း ထီမ်ထုမ်းထိုင်း ပံ,လှိုင်လံး;မိုင်း NCA) ခခမ်. မီးဝံ.ကူမုခင်းဂခင်းမိုင်း ခပ်;ပိုင်ခပ်;တၢင်း ကခင်းထုမ်းမခင်းမး; ပီးယၢင်းခၢင်းဂိုင်း ခခင်းတူင်,ဂူင်းဂူခင်း ကခင်းခပ်လၢတ်;တု; ခပ်တၢင်းတူင်ယူ, ကခင်းတု;ခခင်း.။ ဂမ်.ယွင်ပခင် တီး;ဂခင်း ကုပ်.ပိုင်, ငလး; ဂခင်းလွံးသၢင်း; ကခင်းထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်းခပ် ဂိုတ်းသၢင်းယူ, ခခင်း. ပေးခခင်းထိုင် ထၢင်းပီခင်း,ပံ,ဂူခင်းလံး; ခပ်.ဂခင်းခခင်း.ယီခခင်း. မိုခင်းဝံ.ခခင်း, သီခခင်းတၢင်း တၢ၊ထိုင်;မိုင်း တေခပ်;ဂူထုလံး; ခခင်းပိုခင်းတီး; ကခင်းခပ်ကုပ်.ပိုင်, ဂူင်းတူင်ဂပ်,ခပ်မး; မိုင်းဂုးပွတ်းခခင်း.ယဝ်.။ ယဝ်.ကျေး တေမိုခင်းတၢင်း ကမ်, တွင်းကမ်,ထုမ်းဂူခင်းဂိတ်,ခွင်. ခခင်းပိုခင်းတီး;သေ ပုတ်;တီးခခင်းလံး; တီးသုခင်း,ဂိုတ်း သၢင်း; ငလး; ဂခင်းဂိုတ်းသၢင်း; ထုမ်းသိုင်းလၢင်းခိုင်းခပ် လံး;ဂူပ်.ဂိုတ်းယူ,ခခင်း.။ ခခင်း,ဂိုဝ် တေကမ်,ဂူခင်းခိတ်;ဂခင်းခခင်း. ထုတ်,လီလွံးထီမ်ပခင် တၢင်းလံး;တၢင်း ကခင်းကမ်,တုမ်း.တူင်.သရေ,ထိုင်းသီင် ထုမ်းသိုင်း ထၢင်းခိုင်းခပ် ကိတ်,တၢင်း ဗွခင်းလီ လှိုင်ပွင်ထိုင်;။ ဗွခင်းပၢင်း; ဂခင်းခခင်း.ယီခခမ် ကခင်းလံး;မး;ထုမ်း ခၢင်း ယၢမ်းလှို ခၢင်းယၢမ်းခခင်း. သင်ဂူမ်းမိုင်းဂခင်းတၢင်း ထုမ်းထိုင်းကခင်း တိုင်း.ဂိုတ်း ဂခင်းလွံးထီမ် ဂူခင်းမိုင်းဝံ. ပေးခခင်းထိုင် တိုခင်းမီး;ဗွခင်းလီ ပုခင်းတၢ၊ တူင်,ဂူင်း ဂူခင်း ထိုင်းလံး;ထုတ်,ပီခင်း.ကွၢ်,ဝံ.ခခင်း.ယူ,ယဝ်.။

3. ခပ်.မံထုတ်;ခၢင်းခခမ်. ထၢင်းပီခင်းလံး; လွင်းတၢင်းလမ်,လွင်း ခခင်းဂခင်းကျေးသၢင်း; "ဗိုင်းပိုင်ဗိုတ်,တေရ, ကခင်းလုဂ်.တၢင်းတု;သၢင်းခိုခင်း;" ခခင်းမိုင်းမခင်း ယူ, သေ ဂမ်.ထီမ်ပခင်လံး; ဂခင်းကုပ်.ပိုင်,တူင်,တၢင်း, ဂှ်;ထိုင်တီး; ဂှ်;ထၢင်းဗိုင်း ကပ်လံး;တူင်ထုတ်; ဂခင်းထုတ်; သၢင်းဂူင်းပွင် ဂူင်းခေ (self-determination) ခခင်း.ယူ,ယဝ်.။ ခရးဂခင်းကုပ်.ပိုင်, ငလး; ဂခင်းလွံးသၢင်း;ဂူခင်းမိုင်း ကခင်းထုမ်း သိုင်းလၢင်းခိုင်း (ကခင်းဂူမ်းမိုင်းဂခင်းတၢင်း ထုမ်းသၢင်း;တူင်,ဂူင်းဂူခင်းခပ်) ထိုင်းခခမ်. ထုတ်,လီဂူပ်.ဂူင်းပီခင်း မၢ်,ကုတ်, ကေး,သၢင်း; ဗိုင်းပိုင်ဗိုတ်,တေရ, ခခင်းမိုင်းမခင်း ယူ,ယဝ်.။ ဗူဂိတ်,ခွင်. ထိုင်းလမ်,လွင်းခပ် ဂူပ်.ဂူခင်းထိုင်တု; ခခမ်.တေပီခင်း ခေးဂေးလိတ်; ဂခင်းမိုင်း; ပုခင်းတၢ၊ ပတိုင်းခၢတ်; ယိုင်းခွင်းဂၢင်း, ကခင်းပီခင်းမး; ပိုင်လံး;သိပ်;ပီး မိုင်းခခင်း. ခခမ်ယဝ်.။

ပိုခင်းတီး;ခခင်းမိုင်းမခင်း ထိုင်းလံး;ခမ်,တမ်,သိုင်းသိုင်းခခမ်. လုဂ်.တီး; ဂခင်းကုပ်.ပိုင်.။ ဂခင်းလွံးသၢင်း; လေး;ငလး;ဂခင်းဝံ.ခခမ်.သေ တေလိတ်; လံး;ခံ.ထု; ဂခင်းကုပ်.ပိုင်.။ ဂခင်းလွံးသၢင်း; ပဂ်းလိပ်ပိုင်လိပ်ခခင်း. သင်တု; ကမ်,မီး;ဂခင်းဂူမ်းမိုင်းဂခင်းလီလီ။ သင်ကမ်,ကုပ်,ကမ်,ဂူပ်. ငီ.ဂခင်း ဗေ,ဂခင်းမိုင်း;။ ဗေ,လံး;တၢင်းမခင်းခခင်းထိုင် တေ ယၢပ်,ဗိုတ်,ယူ,တေ.တေ.ယဝ်.။ ထီမ်မိုင်းပီး 2016 ခပ်.ဂခင်းခခင်း.ယီခခင်း ယိုတ်; ယိုတ်;ဂူ,ပီတီး;။ ခခမ်ငလး; 'ခပ်.မံထုတ်;ခၢင်း' ကခင်းတု;ခခမ်.ကျေး လီသုခင်းလှိုဂခင်းမး; တေ.ယူ,ယဝ်.။

သင်တု; မီးမး;ပၢင်ကုပ်,ဂုမ်းဂခင်းမိုင်း တီး;ခပ်.ဂခင်းခခင်း.ယီခခင်းထိုင် တေထၢင်း ဂူလံး; ခေးဂေးလိတ်;ဂခင်းမိုင်း ဂမ်;ဗွခင်း; ပုခင်းတၢ၊ တေတီမ်ထုခင်း; ခေးယှိုင်းကခင်း ဂူပ် ခေး; ဗေ,ထၢင်းခိုင်းခပ် ခွ်းလံး;ခွ်းပီခင်းခခင်း.။ ခခမ်. တေလံး;ဂူပ်.ငီ.ဂခင်းတၢင်း ထုမ်း









ဂမ်.လွဲ;ပခင် လူင်ပွင်ထိုင်; ဧလ; ထုမ်းသိုက်; ထာဝ်းခိုဝ်းခပ် ပုခင်းတု၊တေမီး ပိုင်  
 ဂါခင် (ToR) ဧလ; ခမ်းဂတ်. တု၊ခပ်;ပုးလံးခွဲ; ဂေမတီ,ဂူမ်းသား; ခပ်.မံ  
 ထုဝ်းခပ်; (IAC) ကခင်းခင်းခမ်းဝံ.ခခင်း။

- > လူင်,ဂုပ်.ဂူဝံ. လွင်;တုးတီးခပ်.မံထုဝ်းခပ်.ခမ်း.မီး လံးခပ်;ထုး “လံးလိပ်  
 ထုဂ်,ဂူး တီး” ကခင်းတုးခမ်း။ တေသွဂ်းဂုးဂုးတီးဂါခင် ကခင်းလီငါမ်း တု၊ကခင်း  
 လုံ ကခင်းခခင်း.ယဝ်.ထင်, တေဂမ်.ထီမ်ပခင်းဂု၊။ တူဝ်ယာင်, လံးဂုးတီးဂါခင်  
 ကခင်းလီငါမ်း ဂမ်းဖွင်; တေပုးဝံ. ခွဲ;ဖိုခင်းဂုးငါခင်းခမ်း.ယူ,ယဝ်.။
- > ဂမ်.လွဲ;ပခင် မိုဝ်းလုံ ဂေမတီ,ဂူမ်းသား;ခပ်.မံထုဝ်းခပ်; (လူင်ပွင်ထိုင်;ထုမ်း  
 သိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း) ဧလ; ဂေမတီ,ဧမေခင်း ဂုးတီး ဂါခင်းခခင်း။
- > ပွဲ.တုလုးသေ ယူ,ဇေး,ခေးထွဲ;ထီမ်ပခင်း တု၊ခင်းယိုင်; တေခင်းဂူမ်းပုးထွမ်းလံး  
 ခွဲ;ဂါခင်းဂုးတီးသား; ခပ်.မံထုဝ်းခပ်; ထွမ်းခင်း, ခေးလံးထုဂခင်း ခွဲ;ခေးတုဂ်း  
 လွင်;ဂိုက်;တိုက်;တူဝ်းမိုင်း ဧလ; ဖွခင်းဂါခင် ပာင်ဂုမ်လူင်ဂါခင်းခမ်းယီခင်းမိုင်းဂူမ်း  
 တုမ်းခခင်း။

**ခေးခခင်းခမ်း တု၊လူင်ပွင်ထိုင်; ဧလ; တပ်.မတေ့,**

- > လူင်,ဂုပ်.ဂူ.တုး ခပ်.မံထုဝ်းခပ်. ဝီခင်းခေးဂုပ်.ပာဂ်, လမ်,လွင်;ခေးခိုင်း  
 ခွဲ; NCA ကခင်းတုးခခင်း။ ဂုးတီးသား;ခပ်.မံထုဝ်း; ခပ်.ခမ်း. လမ်,လွင်; တု၊  
 ဂေ့သား; လွင်;ယုမ်,ယမ်ဂခင်းသေ ဂုးပေးသိုဝ်,ပံလံး; ခပ်.ဂါခင်းခမ်းယီခင်း ဂု၊  
 တာင်းခေး။ ခေးယိုင်;ကာခင်း တု၊တင်းမိုင်း တေခိုခင်းယွဲ,မို့.သုင် ပိုင်ယွဲ,  
 ပိုခင်း.တီးဂံယာဝ် တီးလံး;ခမ်း,တမ်း,သိုက်;ခခင်း။
- > ယုဂ်.မုခင်းပခင် ခမ်းဂတ်. တီးလုမ်းပွင်ဂါခင် ထိုင်.ထာဝ်းလီတေ့,ဂခင်းခိုခင်း  
 ဧလ; ဂါခင်းခမ်းယီခင်း (NRPC)။ လုမ်းပွင်ဂါခင် လွင်; ထိုင်.ထာဝ်း; လီတေ့,ခိုခင်း  
 ဧလ; ဂါခင်းခမ်းယီခင်း (NRPC) ထုဂ်,လီပွင်,ခာပ်,ပခင် တီးလူင်ပွင်ထိုင်; ထေးမိုင်း  
 ဧလ; ဂွင်းဂါခင်းခပ် ဂူ.ပွင်,လွင်; NCA၊ ထီ.သင်,တီးခပ် သင်မီး လွင်;တောင်း  
 ကခင်းဂိုဝ်,ခွင်.ဂခင်း ပေးခင် တေလံးဂုမ်ခွင်ဂါခင်းတင်း ထုမ်းသိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း။ ထုမ်း  
 တူင်,ထုင်းဂုခင်း ဧလ; တူင်,ထုင်းဂုခင်း ထိုင်.လံး;ခမ်း, တမ်း,သိုက်;ခခင်း။ တပ်.  
 မတေ့,ခေး ထုဂ်,လီကွဂ်,ခေးသင်, တီးဖူးခွခင်း တပ်.တီးတောင်းထွဲ; ထိုင်.ခင်း,ပုး  
 ခိုဝ်းခခင်း။ ဂွင်းဂါခင်းကုပ်.ပိုင်,ဂူး လွင်;လွင်; (GAD) ဂေး တေလံး;သင်,လတ်;ဝံ.  
 တီးဖူးဂုပ်,ဂါခင်းခပ် ခွဲ;တူင်,တင်,ခခင်း. ခင်း,ပုးခိုဝ်းခမ်း. ဂုးခပ်ပေး ဂူ.ပွင်,  
 လွင်; NCA ဧလ;တင်း လွင်;ဂိုဝ်,ဂပ်; ခပ်.မံထုဝ်းခပ်; ခွဲ;မခင်းခခင်း။ ထုဂ်,  
 လီထီ.သင်,ဝံ. တီးဖူးဂုပ်,ဂါခင်း လူင်ပွင်ထိုင်;သေ ပခင်းပိုခင်း.ဂူ. ဂိုဝ်,ဂပ်; ခေး  
 တုဂ်းလွင်;ဂိုက်;တိုက်;တူဝ်းမိုင်း (ဂါဂ်,တင်း ခေးတုဂ်းလွင်;ဂိုက်;တိုက်; ဧဂါခင်း  
 သွင်ဇေး)။ သင်တုး ကမ်,ဂုးတီး ခပ်.မံထုဝ်းခပ်; တေမီးဖွခင်းယွမ်းသင်၊ သင်  
 ဂုးတီး တေမီးဖွခင်းယွမ်းသင် တီးသီခင်းတောင်းဂါခင်းခမ်းယီခင်း ထိုင်.ဂိုဝ် ဧလ;

တင်း လွင်;ဂူခင်းမုခင်းခိုခင်းယွဲ, ဇိုင်,မိုခင်းဂခင်းခွဲ;မိုင်းမခင်း ထိုင်;ခမ်း.ယူ,ယဝ်.။

- > ကွဂ်,ခေး.ထီ.သင်, တီးလူင်ပွင်ထိုင်; ထေး.ထေးမိုင်း ဧလ; ထေးတိုင်; (ဂါဂ်,  
 တင်း ထေး.မိုင်းဂူမ်းတုမ်) တေလံး;ကုပ်,ဂုမ် ဂူ.ငီ.ဂခင်း တင်းဖူးဂိုဝ်,ခွင်,  
 ထိုင်.လမ်,လွင်;ယဝ်.သေ ဂုပ်.ဂွင်းပခင် ဂိုပိုင်,ငမ်းတီးလီခင်း ကခင်းထုမ်းသိုက်;  
 ထာဝ်းခိုဝ်း ထိုင်.လွင်;လံး;မိုင်း NCA ကွဂ်,ဝံ.ပခင်းခခင်း။ လီပံးဂိုခင်းသေ  
 ဂူ.ငီ. လွင်;ဂုပ်.ဂုခင်းထိုင် ယူင်.ပိုင် ဂါခင်းကုပ်.ပိုင်, ထုမ်းသိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း  
 ကခင်းမီးဝံ. ထိုင်. ခင်း, ဂါခင်းတီးလီခင်း ဂါခင်းပုးမံ. ဂါခင်းခွပ်;ခေးတိုခင်းလင်း၊  
 ဂါခင်းခင်း,သွမ်း၊ ဂါခင်းလုမ်းလုး ပံးယူ,လီ၊ ဂါခင်းပံးပုဂ်,ဂု၊။ ဂါခင်းတတ်;  
 သီခင်း၊ လွင်;ပဂ်;ပိုင်ပိုင်,တီးလီခင်း ထွမ်းခင်း,ခိုင်;ထုင်း ထိုင်;ခမ်း။ ယွမ်းဂုပ်.  
 ဂုခင်းထိုင် ယူင်.ပိုင်ဂါခင်းကုပ်.ပိုင်, ထိုင်;ခမ်းခင်းထိုင် ထာဝ်းငါးငါး; တု၊ဂေ့  
 သား;လွင်;ယုမ်,ယမ်ဂခင်းသေ ထီ.ခခင်းလံး; ဂုးတီးထိုင်;ခခင်းမိုင်း ကခင်းဝံ.တေ့,  
 တပ်.မတေ့, ဧလ; လူင်ပွင် ထိုင်;ခခင်း။
- > ဂုပ်.ပာဂ်,ဂုးခခင်းခွခင်းတုး ဂါခင်းပိခင်း,ပိုင်လီဂ်;လံး; ပဂ်;ပိုင်ဖိုင်;မိုင်း ဧလ;  
 ပေးလထီ, ကခင်းတင်,ခခင်း. တီးထေး.မိုင်းဂူမ်းတုမ် ထိုင်;ခမ်း. တင်းတေ  
 လံး;ကုပ်,ကုပ်; ဂူ.ငီ.ဂခင်းတင်း ထုမ်းသိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း ဧလ; ဖူးတူင်.ခိုင်  
 ဂါခင်းခမ်းယီခင်း ထိုင်;ဂိုဝ်,ခွင်. ကခင်းတုးခခင်း။ မိုင်းထေလီဂ်;လံး; တီးဂါခင်း  
 ဂိုခင်းဖိုင်;မိုင်းခခင်း. တေလံး;ခပ်.သွမ်း,ပုး ခေးတုဂ်းလွင်;ဂိုက်;တိုက်;  
 တူဝ်းမိုင်း (ပိုင်ယွဲ,မခင်း ခပ်.မံထုဝ်းခပ်;) သေ ယုဂ်.မုခင်း ဂါခင်းဂူမ်းသား;  
 ဧဂါခင်း လူင်ပွင်ထိုင်; ဧလ; ထုမ်းသိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း မိုင်းဖွခင်းခမ်းယမ်းထုမ်း  
 ခမ်း။ လူင်ပွင်ထိုင်; ဧလ; တပ်.သိုက်;မိုင်းမခင်း ထုဂ်,လီခခင်း လွင်;ကွခင်းထိုင်  
 ဂါခင်းမိုင်း။ ကပ်.ခေးတုဂ်းလွင်; ခွဲ;ပာင်ဂုမ်လူင် လွင်;ငမ်းယီခင်းမိုင်းဂူမ်းတုမ်  
 ခမ်း;ဂုးခွဲ;ခပ်.ဂါခင်းဂိုခင်းဖိုင်;မိုင်း ခွဲ;လုမ်းတီးခင်းဖွခင်းခခင်း။
- > ဂိုက်;ကွဂ်, ခပ်.မံထုဝ်းခခင်း- လူင်ပွင်ထိုင်; ထုမ်းသိုက်;ထာဝ်းခိုဝ်း ဧလ; ထုမ်း  
 တူင်,ထုင်းဂုခင်းခပ် ယူ,တီး ဂေ့,မတီ, ခပ်.မံထုဝ်း; ခမ်းသေ တေဂိုက်;သင်လံး;  
 လံးလံး ကခင်းတုးခခင်း။ ခင်း,ပိုင် ဂူး ဇေး, တေတုဂ်းလွင်;ဂခင်းလံး;ခခင်း. ထာဝ်း  
 ဂိုက်; ဂေ့,မတီ,ဂူမ်းသား; ခပ်.မံထုဝ်း;ခမ်း၊ ဂါခင်းခမ်း. ကမ်,ထုဂ်,လီပွဲ. တေ့,  
 ထိုင် တတ်;မဂ်;လီခင်းလီခင်း တပ်.ဖိုင်တပ်.မခင်း ပေးယဝ်.တူဝ်;။ ခမ်းထုဂ်,လီ  
 ဂူခင်းခမ်းသေ ဂေ့,တင်;ထွမ်း လံး;တောင်း ကခင်းမုခင်း.မခင်းလံး; ငါးငါးခခင်း။ ယု,  
 မေ့မီးခပ်.ဂါခင်းလံးလံးထေး. ထာဝ်းဂိုက်;ခမ်းပိတ်;။ ခမ်းယမ်း တု၊တေဂေ့,  
 တင်း ဂေ့,မတီ,ခပ်.မံထုဝ်း;ခမ်း. ကမ်,ထုဂ်,လီ ဂိုက်;ဂုး; ဂါခင်းငါခင်းခပ်.  
 မံထုဝ်းခပ်; ကခင်းတေလူင်; ပိုခင်း.တီးခခင်း. ထိုင်.ပိုင်ဂုးပိတ်;။
- > ဂူခင်းတုး ဖွတ်;တင်း ဂေ့,မတီ, ထေး.ထေးမိုင်း ဧလ; ထေးတိုင်; ကခင်းပုး  
 ဖူးလမ်,လွင်;ဂူးဇေး, (ပုးလူင်ပွင်ထိုင်; ထုမ်းသိုက်; ထာဝ်းခိုဝ်း၊ ထုမ်းသား;  
 တူင်,ထုင်းဂုခင်း။ တူဝ်တီးခင်း ခွဲ;တူင်,ထုင်းဂုခင်း ဧလ; ဖူးဂိုက်;ဂါခင်း တီးခခင်း;  
 တွခင်းသုခင်း,လီဝ်ခပ်) ပိုင်;တု၊ ဂူမ်းမိုင်း တမ်းတင်းခေးတီးတတ်; တု၊ဂါခင်း  
 ဂမ်.လွဲ; ဧလ; တု၊ဂါခင်းဂူခင်းမုခင်းခိုခင်းယွဲ, ကိဂ်,ပုး ဂါခင်းလူင်;တိုခင်း ခခင်း;  
 တွခင်း သုခင်း,လီဝ်။ ဂေ့,မတီ,ထေး.ထိုင်;မိုင်း-ပွတ်;တွခင်းခိုင်;ခမ်း. ထာဝ်း ဂမ်.





Covenant Consult Ltd.

No. 27, Pinlon 1st Street  
Shwe Pinlon Housing, 27 Ward  
North Dagon Tsp. Yangon



covenant consult